
w w w . s h a h r v a n d - n e w s p a p e r. i r

3
رویداد

گام هاى محکم آموزش وپرورش براى حذف کنکور برداشته مى شود
تصحیح الکترونیک برگه هاى امتحانى 

خدمات دانشگاه آزاد
براى دانشجویان متاهل

محمدمهــدى طهرانچــى، رئیس دانشــگاه 
آزاد اســلامى اعلام کــرده دانشــجویانى که در 
طول تحصیــل ازدواج مى کنند؛ اگــر در مقطع 
کارشناسى باشــند، به طور کامل از دادن شهریه 
ترمى که در آن قرار دارند، معاف مى شــوند و اگر 
در مقطع تحصیلات تکمیلى باشند تا 50 درصد به 
شهریه شان تخفیف خواهد خورد؛ همچنین نکته 
مهم دیگر آن است که بتوانیم ارتباط حداکثرى با 
دانشجویان در بحث ارایه خدمات داشته باشیم.  او 
همچنین درباره توسعه خوابگاه هاى متاهلى گفته: 
«توسعه این خوابگاه ها یکى از برنامه هاى مهم ما 
است؛ سن ازدواج در کشور حدود دو  سال افزایش 
پیدا کرده است و 50 درصد جوانان در دانشگاه ها 
حضور دارند؛ متاســفانه در یک ســال گذشــته 
صرفا بــه خوابگاه هاى مجردى توجه داشــته ایم 
که این موضوع به خودى خود باعث افزایش ســن 
ازدواج شده اســت و طبق رویکرد جدیدى که در 
نظــر گرفته ایم، به کلیه واحدها براى گســترش 

خوابگاه هاى متاهلى دستور داده ایم.»

 

روز پنجشنبه در شهر چابهار حادثه ای تروريستی 
رخ داد. بندر و منطقه چابهــار يکی از قطب های 
اقتصادی ايران اســت. آيا قرار اســت در کنار 

تحريم ها، مراکز حياتی اقتصادی ايران دچار ناامنی 
شوند؟ در تصوير اينفوگرافيکی که می بينيد، دلايل 

رذيلانه اين اقدام بررسی شده است.

چرا به شهر چابهار حمله تروریستى شد؟

گزارش تصویرى
دانشگاه امام صادق(ع) و شهردارى انگشت اتهام را به سمت هم مى گیرند

چه کسى باغ سالاریه قم را تخریب مى کند؟
سالاریه یکى از محله هاى قدیمى و اعیان نشین شهرستان قم است، محله اى که با 
تصور خیلى ها درباره وضع آب و هوایى و بافت شهرى قم تفاوت زیادى دارد. اغلب املاك 
این محله قدیمى مشجر هســتند و چند باغ معروف هم در آن قرار دارد که بزرگترین 
آنها عمارت سالاریه است که در باغ سالاریه قرار دارد. این ملک متعلق به دانشگاه امام 
صادق(ع) است و سال ها پیش از طرف تولیت این دانشگاه وقف آن شد. باغى که مدتى 
است درباره قطع و خشک شــدن درختانش حرف و حدیث هاى زیادى به وجود آمده 
است. نخستین بار شهریورماه  سال گذشته اخبارى درباره قطع و خشکاندن درختان 
این باغ از طرف مسئولان دانشگاه امام صادق(ع) براى تأسیس شعبه اى از این دانشگاه، 
به رسانه ها رسید و این روزها تصاویرى از تکرار این اتفاق در شبکه هاى مجازى دست 
به دست مى شود. عبدالرضا شریفى، نماینده دانشگاه امام صادق(ع) در قم این تصاویر 
را قدیمى مى داند و مى گوید: «نه تنها دانشگاه براى تخریب این باغ اقدامى نکرده بلکه 
چند سال اســت که براى نگهدارى از آن و احیاى بخش هاى تخریب شده با نهادهاى 

مختلف مذاکره مى کند.»
او ادامه مى دهد: «برخى از این تصاویر اصلا متعلق به باغ سالاریه نیستند اما در مورد 
این باغ باید بگویم که برخى ناهماهنگى ها باعث صدمه دیدن آن شده است. متاسفانه 
به خاطر یک کار اشتباه درختان باغ سالاریه خشک شده است؛ در  سال 92 کمیسیون 
ماده 5 اشتباه محرزى انجام داده و باغات قم را خارج از محدوده اعلام کرده که این کار 
به این معناست که این باغات از حق آب، برق، گاز و... محروم هستند. زمانى که با آقاى 
آملى لاریجانى این بحث را مطرح کردیم، از این کار تعجب کردند؛ با این مصوبه آبى که 
از بالادست به سمت جمکران مى رفت را روى مجموعه باغ سالاریه بستند. هشت ماه 
پیگیرى کردیم تا به خاطر خدا شهردارى درختان باغ را هرس کنند و بالاخره مدیرعامل 

سازمان پارك هاى شهردارى و تیم سازمان وارد باغ شده و درختان را هرس کردند.»
او در مورد تلاش براى ســاخت شعبه اى از دانشــگاه امام صادق(ع) در باغ سالاریه 
مى گوید: «پیشنهاد ما به مدیران استان این بود که با توجه به این که تلاش داریم شعبه 
تحصیلات تکمیلى دانشگاه امام صادق(ع) را در قم تأسیس کنیم، مجموعا به  هزار تا 
4 هزار مترمربع که 10 درصد زمین باغ است، نیاز داریم. بارها هم گفتیم که در کنار آن، 
حفظ درختان و توسعه فضاى سبز مجموعه را هم داشته باشیم اما فعلا این طرح معطل 

مانده است.»
مجید اخوان، رئیس کمیسیون عمران شوراى شهر قم درباره عملکرد دانشگاه امام 
صادق(ع) در باغ سالاریه نظر دیگرى دارد، او به «شهروند» مى گوید: «مدت هاست که 
با دانشگاه امام صادق(ع) بر سر این باغ که در افواه مردم به پارك سالاریه معروف است، 
اصطکاك داریم. فقط خود من در خاطرم هست که سه شوراى شهر با این موضوع درگیر 
بوده اند، چون مسئولان این دانشگاه به هیچ وجه راضى نمى شوند که حتى با دریافت 
زمینى به همان ارزش، این باغ را به شهردارى واگذار کنند تا در اختیار عموم قرار بگیرد.»

او ادامه مى دهد: «این باغ یکى از مرغوب ترین فضاى ســبز شهرستان قم است و در 
تمام این سال ها مسئولان دانشــگاه امام صادق(ع) تلاش کرده اند در آن ساخت وساز 
انجام بدهند، حتى در بســیارى از مواقع وظیفه خودشان را به عنوان مالک براى حفظ 
و نگهدارى آن انجام نداده اند؛ با این وجود تاکنون در مورد ساخت وساز در این باغ موفق 
نبوده اند، چون شوراى شهر، شــهردارى، استاندارى و کمیسیون ماده 5 تلاش زیادى 

براى محافظت از این باغ انجام داده اند.»

حاشیه

شهروند| خاطر بسیارى از اهوازى ها هنوز  و بعد از یک ماه 
از خبر سوزاندن 300 قلاده سگ مکدر است. خبرى  که ماه 
گذشته همراه با ویدیوهایى از منطقه اى به نام قلعه جنان در 
نزدیکى اهواز آمد و در آن سگ ها زنده  سوزانده شدند. بعد از آن 
«محمد رضا قنواتى» مدیرعامل سازمان پسماند شهرى اهواز 
تعداد سگ هاى امحا  شده را سه قلاده دانست و تأکید کرد که 
این امحا ربطى به شهردارى اهواز ندارد. با این وجود فیلم هاى 
باقى مانده  و سگ هاى از بین رفته نشان از چیز دیگرى داشتند. 
حالا بار دیگر سگ هاى اهوازى خبرساز شده اند. روز  گذشته 
بار دیگر قنواتى اعلام کرد: «مقرر شده است که در هفته جارى 
ابلاغ شود تا شــهروندانى که در  مکان هاى عمومى سگ به 
همراه خود دارند، جریمه شوند و نیروى انتظامى نیز سگ ها 
را بگیرد و به  محیط زیست تحویل دهد.» او همچنین گفته 
:«طبق تبصره 2 ماده 55 قانون، شــهردارى ها تنها وظیفه 
امحاى  ســگ هاى ولگرد را دارند و اگر 5 هزار ســگ در اهواز 
وجود داشته باشــد 30 درصد آنها مریض هستند و باید امحا 
 شوند ولى اگر یک سگ را هم امحا کنیم مجددا هجمه اى به 
شــهردارى اهواز وارد مى شود.» او در صحبت هاى  اخیر خود 
گفته باید ســگ هاى مریض را امحا کرد. نکته اى که در ماه 
گذشته زیر بار آن نرفته و گفته بود این  امحا ربطى به شهردارى 
اهواز ندارد. حالا اما آن چه مهم است اصرار سازمان پسماند در 
جمع آورى ســگ ها از  مکان هاى عمومى و جریمه صاحبان 
سگ هاســت. نکته اى که بیش از هر چیز به نیروى انتظامى 
مربوط است و  این سازمان تاکنون مسئولیت رسیدگى به این 
امر را داشته و البته در بســیارى از موارد هم مورد نقد فعالان 
 حقوق حیوانات قرار گرفته است. یک نمونه آن در سال هاى 
گذشته موضع گیرى جامعه دامپزشکان ایران بود  که آنها در 
مورد جمع آورى حیوانات خانگى توسط نیروى انتظامى در 
بیانیه اى موضع گیرى رسمى کردند و  نوشتند: «رعایت حقوق 
حیوانات در تمام ادیان و ازجمله دین مبین اسلام مکررا توصیه 

شــده و با توجه  به گزارشــات موجود در این مورد متاسفانه 
هیچ گونه توجهى به آن نشده است.»  

سازمان پسماند
کمک کننده به نیروى انتظامى

حضور سازمان پســماند در جدیدترین خبر جمع آورى 
حیوانات خانگى واکنش هاى فراوانى به همراه داشته و  حالا 
محمدرضا ایزدى، عضو شــوراى شــهر اهواز به «شهروند» 
مى گوید روز چهارشــنبه در صحن علنى شــورا  جلسه اى 
داشــتند و این موضوع آن جا مطرح و تلاش شــده تا شورا 
مصوبه اى تصویب کند تا به این  ترتیب ســازمان پسماند به 
کمک نیروى انتظامى به ساماندهى این بحث بپردازد:«یکى 
از مواردى که مطرح شــد  بحث سگ هاى ولگرد بود و سوال 
اصلى این است که چرا مســأله این حیوانات حل نمى شود. 
هرچند جمع آورى  آنها برعهده شهردارى و سازمان پسماند 
اســت، اما نگهدارى از آنها چه به لحاظ خورد و خوراك و چه 
مسائل  دامپزشکى و عقیم سازى برعهده سازمان هاى دیگر 
است و تا زمانى که این ســازمان ها همکارى نکنند این کار 
 عملیاتى نمى شود. چرا که در صورت جمع آورى سگ هاى 
ولگرد توسط ســازمان پسماند جایى نیست که این  سگ ها 
را تحویل بگیرد.» اما ایزدى به بحث سگ هاى خانگى اشاره 
کرده و مى گوید: «در بحث این سگ ها که  مطرح شده مسأله 
اینجاست که عده اى به سازمان پسماند از سگ هاى خانگى 
در پارك ها شکایت کرده بودند  در حالى که باید به نیروهاى 
انتظامى شکایت مى کردند، اما سازمان پسماند مى خواست 
شورا مصوبه اى داشته باشد  که بتواند بر آن اساس این افراد را 
جریمه کند و بتواند همراه نیروى انتظامى باشد.» او در پاسخ 
به چرایى  خواست سازمان  پسماند براى این مورد مى گوید: 
«مســأله جریمه در این میان مطرح نیســت چرا که وقتى 
 نیروهاى انتظامى اینها را جمع مى کند، جریمه  حاصل از آن 

به حساب قوه قضائیه مى رود، نه سازمان پسماند.» 

سازمان پسماند اهواز
ول کن سگ ها نیست!

مدیران شهرى بار دیگر خبرساز شدند

 عضو شوراى شهر اهواز در گفت وگو با «شهروند»: عده اى به سازمان پسماند از سگ هاى 
خانگى در پارك ها شکایت  کرده بودند درحالى که باید به نیروهاى انتظامى شکایت مى کردند 

  پیکر مطهر شــهید ناصردرزاده و شــهید داریوش رنجبر از شــهداى حادثه تروریســتى 
چابهار صبــح روز گذشــته، 16 آذر،  با حضور مقامات کشــورى و لشــکرى و جمعــى از مردم و 

خانواده شهدا تشییع شد. (فارس)

  چن جو، نایب رئیــس کنگره ملى چین که به منظور شــرکت در کنفرانس روســاى مجالس 
6 کشور آسیایى با هدف مقابله با تروریسم وارد تهران شــده بود، روز پنجشنبه، 15 آذر، با 

على لاریجانى دیدار و گفت وگو کرد. (مشرق)

  مراسم بزرگداشــت شهداى اصحاب رســانه روز گذشــته بر ســر مزار پاك این شهدا با 
حضور خانواده هایشان و جمعى از مردم و مسئولان برگزار شد. (خبرگزارى صدا و سیما)

  روســتاى بِســک در فاصله 24 کیلومترى شهرســتان تربت حیدریه و در استان خراسان 
رضوى واقع شــده اســت. جمعیت آن حدود پنجاه خانوار است و شغل اصلى شــان از دیرباز 
ابریشم کِشى و تولید رشته نخ هاى ابریشمى است. امسال اما براى تولید این نوع ابریشم با 

مشکل کمبود آب مواجه هستند. (مهر)
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وزیر نفت ایران گفت: «ایران در آخرین دیدار رسمى اوپک حاضر نشد تولید نفت خود را کاهش دهد 
و اعلام کرد این اقدام خط قرمز ایران است. کاهش تولید نفت و مشارکت در کاهش تولید جدید، خط 
قرمز ایران است. در ماه هاى اخیر ایران نفت بیشترى تولید نکرده و وظیفه ایران نیست که این وضع را 
مدیریت کند. این وظیفه کشورهایى است که نفت بیشترى تولید کرده و بازار را با نفت بیشتر و بیشتر 
دچار فروپاشى کردند. ایران هیچ مسئولیتى در قبال این وضع ندارد. اوپک یک سازمان مستقل است و 

بخشى از وزارت انرژى آمریکا نیست که از واشنگتن دستور بگیرد.»

بیژن زنگنه:

کاهش حتى
یک بشکه نفت

خط قرمز ایران است

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

اشـیاى بـزرگ یـا سـنگین و 
همچنیـن ظـروف شیشـه اى ، 
ظـروف چینى و سـایر اشـیاى 
حـاوى  ظـروف  و  شکسـتنى 
مـواد خوراکـى و شـیمیایى  را 
پاییـن کابینت  در قفسـه هاى 

و کمـد قـرار دهید.

در همین روزهاى تعطیل آخــر هفته، معاون 
وزیر آموزش وپــرورش در گفت وگو بــا یکى از 
شبکه هاى رادیو از تصمیم جدیدشان براى حذف 
مافیا و استانداردســازى نمره هاى دانش آموزان 
پرده برداشت. عبدالرســول عمادى گفت که از 
دى ماه تصحیح برگه هــاى آزمون و ثبت نمرات 

به صورت الکترونیکى انجام مى شود.
این تصمیم که در شــوراى سنجش و پذیرش 
دانشــجو براى  سال 98 گرفته شــده، قرار است 
تأثیر مثبتى در ســوابق آموزشى دانش آموزان و 
رتبه  کل کنکورى ها بگــذارد و اگر رتبه را بهبود 
نبخشد، محاســبه نشــود. پیش از این دروس 
امتحان نهایى مطابق با اســتانداردهاى مصوب 
شــوراى عالى آموزش وپرورش مورد آزمون قرار 
مى گرفت و حالا با طراحى و ســپس نمره دهى 
الکترونیکى امکان لورفتن ســوال ها هم منتفى 

مى شود. 
معاون متوســطه وزیر آموزش وپرورش با بیان 

این که کارکرد نهایى و اصلى برگزارى امتحانات 
نهایى، صــدور دانش نامه دیپلم اســت، توضیح 
داد: «ســابقه تحصیلى کارکــرد دوم امتحانات 
نهایى محسوب مى شــود و از همین رو براى ما 
اهمیت دوچندانــى دارد. نظــام تعلیم و تربیت 
عمومى 12 ســال و ماموریت آن تربیت شهروند 
مطلوب اســت. در حالى  که کنکــور یک آزمون 
غربالگرى اســت تا مشــخص کند چه کســى 
باید بــر روى صندلى کدام دانشــگاه بنشــیند. 
بنابرایــن آموزش وپــرورش نمى تواند مأموریت 
خود را فــداى آزمون یک روزه کنکــور کند، اما 
سازمان سنجش و وزارت علوم باید در این رابطه 

تمهیدات تازه اى بیندیشند.»
وزارت  اســت،  مشــخص  کــه  آن طــور 
آموزش وپــرورش مخالفت با کنکــور را فقط در 
حرف ها و نظرها خلاصه نکــرد و گام هاى عملى 
را بــراى حذف یــا کم تاثیرى آن در سرنوشــت 

دانش آموزان برمى دارد.


